
Til Stede: Finn Larsen, Lis Knudsen, Bøgh Stisen, Otto Langhoff, samt Jacob Knudsen under punkt 
6. 

Dagsorden: 

1. Referat fra 15.10.18. blev godkendt. 
2. Geodatastyrelsens forsøgsprojekt med forbedring af matrikelskel for vore matr. 2u og 

4ai Starholm, Skagen. 

Efter juridisk samråd med Niels Thulstrup S83, fravalgt at deltage grundet manglende mandat i vore 
vedtægter. 

3. Miljø- og Fødevareministeriet vil over 3 år teste trykudligningsmoduler som 
kystbeskyttelse 

Testforsøget gennemføres i samarbejde med Aalborg Universitet og Orbicon A/S. Strækningen er 
beliggende ud for Kandestederne, og omfatter vore matr. Nr. 2u og 4ai. Der er 
sammenligningsstrækninger på 5 km i både nordlig og sydlig retning. Vi har valgt at deltage og 
forsøget er igangsat. 

Finn havde registreret, at flere af plastikrørene rent faktisk stak op af sand og havbund, da han var 
der sidst. Det er ikke meningen, og vi kan eventuelt henvende os for at få de synlige rør fjernet i 
henhold til udmeldingen fra forsøgshaverne. 

4. Status veje og grøfter. På grund af tørre forhold har der ikke været behov for så megen 
vejopretning som vanligt i 2018. Vejen bliver skrabet inden påske. Man kan overveje at få 
skrabet vejen med en tandharve for at få brudt det hårde underlag i nogle af vandhullerne, 
idet de ellers bliver gendannet for let. Grøfterne skal graves op til efteråret. 

5. Farver på huse i område – jvf vor lokalplan. Afvigelser findes primært i område III – lige 
numre, hvor farverne skal være: brune fra jordfarveskalaen. 

Finn har drøftet vort bestyrelsesansvar ift lokalplanen omkring dette punkt med Teknisk 
Forvaltning i Frederikshavn. Vi er ikke direkte ansvarlige – kun hvor vi er nævnt: Terrænafvigelser 
på +/- ½ m skal godkendes af grundejerforeningens bestyrelse. 

Dog ved klager eller væsentlige afvigelser kan bestyrelsen forsøge at mægle eller fremsende til 
Kommunen. 

Måske skal farverne drøftes på en generalforsamling – er de tidssvarende. Trods alt udarbejdet i 
1978 hvor grøn umbra var højeste mode. 

6. Trappen til stranden. Jacob gennemgik grundigt en gennemarbejdet model med 
metaltrappe, med vægt på godt 1 ton, og opdelt i 4 sektioner, som kunne samles på 
skrænten. I forbindelse med opsætning og nedtagning kan sektionerne opdeles i flere mindre 
og håndterbare størrelser. Der skal være forankringspæle oven for trappen, og trappen skal 
nedtages hver vinter. Trappetrin i 80 cm bredde. Rækværk med tovværk i siderne.  Projektet 
kan fremlægges på generalforsamlingen. Der er kommet indsigelse fra 



Naturfredningsforeningen Frederikshavn/Læsø til Miljø- og Fødevareklagenævnet til 
opførelse af en trappe, og vi kan nu kun vente på en afgørelse derfra. 

 

7. Generalforsamling Langfredag den 19.4.19 kl. 11.00 på Hjorths Hotel 

Forespurgt om et arrangement med 2 stk. uspecificeret smørrebrød og en kop kaffe til kr. 120 herud 
over øl, vin og vand. Accept fra Mikael Valentin, dog med bemærkning om overvejelse af vort 
budget, da der skal dækkes op og klargøres til ca. 80 mennesker, laves mad og bagefter ryddes op, 
hvilket 120 kr. på ingen måde dækker! Dog bliver der også udgifter til drikkevarer herudover. 

Otto sender indkaldelse til generalforsamling og arbejdsdag ud til medlemmerne. 

1. Arbejdsdag. Fældning af træer på udvalgte steder finder sted Skærtorsdag kl. 10 – 12. 
Vi vil foreslå at fjerne udgåede træer m.m. på fællesarealet mellem stikvej 2 og 3 ved de 
røde huse i år. 

2. Træaffald afhentning bliver et par uger efter påske. 
3. Lis og Finn på valg. Lis ønsker ikke genvalg og Finn gør heller ikke. Bestyrelsen 

arbejder med at finde gode emner til nye bestyrelsesmedlemmer. 

8. Eventuelt. Intet særligt. 

Referent	Otto	Langhoff	


